
Schriftelijke vragen  

 

Aan: het college van B&W Almelo  

Betreft: Joods vastgoed in Almelo 

Datum: 5 mei 2025 

 

Geacht college, 

 
Uit onderzoek van Pointer (KRO-NCRV, april 2025) blijkt dat Almelo één van de zes gemeenten 
is waar tijdens de Tweede Wereldoorlog tien of meer panden van Joodse inwoners zijn verkocht, 
maar waar nog geen onafhankelijk onderzoek is gedaan naar deze transacties. In Almelo gaat 
het om maar liefst 60 gevallen. De gemeente geeft aan alleen te willen handelen als 
nabestaanden zich melden. 
 
De PvdA-fractie vindt deze passieve houding ongewenst. Juist als lokale overheid rust op ons de 
verantwoordelijkheid om misstanden uit het verleden onder ogen te zien en recht te doen aan 
slachtoffers en nabestaanden ook als zij zich niet actief melden. 

 

Voor de PvdA staat erkenning van onrecht en het rechtzetten daarvan centraal. Daarom hebben 

wij de volgende vragen: 

1. Deelt het college de mening dat het moreel en maatschappelijk onjuist is om 

onderzoek naar mogelijke misstanden rond Joods vastgoed afhankelijk te maken 

van meldingen door nabestaanden? 

2. Waarom kiest het college ervoor om een afwachtende houding aan te nemen, 

terwijl inmiddels meer dan 160 gemeenten in Nederland wél zelf het initiatief 

hebben genomen tot onafhankelijk onderzoek? 

3. Is het college alsnog bereid om actief stappen te zetten richting onafhankelijk 

onderzoek naar de rol van de gemeente Almelo bij de onteigening en verkoop 

van Joods vastgoed tijdens en na de oorlog? Zo ja, binnen welk tijdpad? 

 

Wij zien uw beantwoording met belangstelling tegemoet. 

 

Met vriendelijke groet, 

Jorien Geerdink 

Fractievoorzitter PvdA Almelo 
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